

# တိတုသြဝါဒစာ

**1** ဤစာသည် ဘုရားသခင်၏ကျွန်တည်းဟူသော ယေရှုခရစ်၏တမန်တော်တစ်ပါးဖြစ်သော ပေါလုထံမှဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်ရှေးကောက်တော်မူသော သူတို့၏ယုံကြည်ခြင်းကို ခွန်အားရှိစေခြင်းငှါ၎င်း၊ သူတို့သည် သမ္မာတရားကို နက်ရှိုင်းစွာ သိစေခြင်းငှါ၎င်း၊ ငါ့အား စေလွှတ်တော်မူ၏။ ထိုသမ္မာတရားသည် လူတို့အား ဘုရားသခင်ဝတ်၌ အဘယ်သို့မေ့လျော်ရမည်ကို ဖော်ပြတော်မူ၏။ <sup>2</sup> ငါတို့သည် ထာဝရအသက်ကိုရမည်အကြောင်း ထိုယုံကြည်ခြင်းနှင့် အသိပညာသည် ငါတို့အား မျှော်လင့်ခြင်းပေး၏။ ဘုရားသခင်သည် အချိန်ကာလမစတင်မှီထိုအသက်ကို ငါတို့အတွက် ဂတိထားတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် မုသာစကားကို ပြောတော်မမူ။ အချိန်ကာလစေ့သောအခါ ဘုရားသခင်သည် ထိုအသက်အကြောင်းကို လူသားတို့အား သိခွင့်ပေးတော်မူ၏။

<sup>3</sup> ဘုရားသခင်သည် ဤအရာကို ဟောပြောခြင်းအားဖြင့် ပြုလုပ်၍ ငါတို့ကို ကယ်တင်တော်မူသော အရှင်ဘုရားသခင်သည် ထိုသို့ ပြုခြင်းငှါ ငါ့အား အမိန့်ပေးတော်မူသောအခါ ဤအရာကို ငါ၌အပ်ထားတော်မူ၏။

<sup>4</sup> ငါတို့အတူတကွ ဝေငှလျက်ရှိသောယုံကြည်ခြင်း၌ ငါ၏စစ်မှန်သောသားကဲ့သို့ ဖြစ်သောတိတုကို ကြားလိုက်ပါ၏။ ငါတို့၏ကယ်တင်ရှင်ယေရှုခရစ်နှင့်ခမည်းတော်ဘုရားသခင်ထံတော်မှ လာသောကျေးဇူးတော်နှင့် ငြိမ်သက်ခြင်းသည် သင်၌ရှိပါစေသော။

**တိတု၊ ကရေတေကျွန်း၌အမှဆောင်လော့**  
<sup>5</sup> ငါသည် သင့်ကို ကရေတေကျွန်း၌ ထား

၏။ သို့မှသာ သင်သည် ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်နေသေးသောအရာတို့ကို ပြီးစီးအောင် ပြုနိုင်လိမ့်မည်။ သင်သည် လူတို့ကို သင်းအုပ်တို့အဖြစ် မြို့ရှိသမျှတို့၌ ခန့်ထားခြင်းငှါ သင့်ကို ငါထားခဲ့၏။ ငါသည် သင့်ကို မှာထားခဲ့သည်အတိုင်း သင်ပြုလော့။ <sup>6</sup> သင်းအုပ်တစ်ပါးဖြစ်ရန် လူတစ်ယောက်သည် အပြစ်တင်ခွင့်နှင့် ကင်းလွတ်သောသူ၊ မယားတစ်ယောက်တည်းရှိသောသူနှင့် မိမိသားသမီးတို့မရှိအားထားလောက်သောသူဖြစ်ရမည်။ သူတို့သည် ရိုင်းစိုင်း၍ နာခံခြင်းမရှိသောသားသမီးများကဲ့သို့ မဖြစ်ရ။ <sup>7</sup> သင်အုပ်သည် ဘုရားသခင်၏အမှုတော်ကို ကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်သောဝတ္တရားရှိရ၏။ ထို့ကြောင့် သူသည် မှားယွင်းသောလမ်းကြောင်းပေါ်၌ အသက်ရှင်သည် မဟုတ်ကြောင်း လူတို့သည် ပြောဆိုနိုင်ခြင်းအခွင့်နှင့် ကင်းလွတ်ရမည်။ သူသည် ဝါကြွားသောသူ စိတ်တိုသောသူမဖြစ်ရ။ သူသည် စပျစ်ရည်ကို မသောက်ကြူးရ။ သူသည် ဒိုက်ရန်ဖြစ်ခြင်းကို နှစ်သက်သောသူမဖြစ်ရ။ သူသည် လူတို့ကို အစဉ်အမြဲ လိမ်ညာလှည့်ဖြားခြင်းအားဖြင့် ချမ်းသာကြွယ်ဝခြင်းကို ကြိုးစားသောသူမဖြစ်ရ။ <sup>8</sup> သင်းအုပ်သည် လူတို့အား မိမိအိမ်၌လက်ခံခြင်းအားဖြင့် သူတို့ကို ကူညီရန် အစဉ်အမြဲအသင့်ဖြစ်ရမည်။ သူသည် ကောင်းသောအရာကို ချစ်မြတ်နိုးရမည်။ သူသည် ပညာရှိသောသူဖြစ်ရမည်။ သူသည် ဖြောင့်မတ်စွာ အသက်ရှင်ရမည်။ သူသည် သန့်ရှင်းသောသူဖြစ်ရမည်။ သူသည် ကိုယ်ကိုကိုယ် ထိန်းချုပ်ရန် တတ်နိုင်ရမည်။ <sup>9</sup> သင်းအုပ်သည် ငါတို့သွန်သင်သကဲ့သို့ သမ္မာတရားကို လိုက်လျှောက်ရမည်။

သူသည် မှန်ကန်သောသွန်သင်ခြင်းအားဖြင့် လူတို့အား ကူညီရန်တတ်နိုင်ရမည်။ မှန်ကန်သောသြဝါဒ၏သွန်သင်ခြင်းကို ဆန့်ကျင်သောသူတို့ကို တားဆီး၍ မှားယွင်းကြောင်းပြသနိုင်သောသူဖြစ်ရမည်။

<sup>10</sup>နာခံရန် ငြင်းဆန်သောသူအများရှိကြ၏။ အကျိုးမဲ့၍ အချည်းနှီးသောအရာများကိုတော့ပြော၍ အခြားသောသူတို့ကို မှားယွင်းသောလမ်းသို့ ဦးဆောင်သောသူအများရှိကြ၏။ အထူးသဖြင့် ယုဒနောက်ခံမှလာသော သူတို့ကို ငါဆိုလို၏။ <sup>11</sup>သင်းအုပ်သည် လူတို့အား မှားယွင်းကြောင်းကို ထင်ရှားစေ၍ ထိုအကျိုးမဲ့အချည်းနှီးပြောဆိုခြင်းမှ သူတို့ကို ရပ်တန့်စေခြင်းငှါ တတ်နိုင်သောသူဖြစ်ရမည်။ ယုဒဆရာတို့သည် သူတို့မသွန်သင်အပ်သောအရာများတို့ကို သွန်သင်ခြင်းအားဖြင့် တစ်မိသားစုလုံးကို ပျက်စီးစေကြ၏။ သူတို့သည် လူတို့အား လိမ်ညာလှည့်ပြား၍ ငွေရခြင်းအတွက်သာ ထိုအရာများကို သွန်သင်ခြင်းဖြစ်၏။ <sup>12</sup>ကရေတကျွန်းရှိ သူတို့၏ပရောဖက်များထဲမှ တစ်ပါးသောသူကပင်လျှင် “ကရေတကျွန်း၌ နေသောသူတို့သည် အစဉ်အမြဲ မုသာစကား ကိုပြောကြ၏။ သူတို့သည် အဘယ်အရာကိုမျှ မပြုလို။ သို့သော်လည်း စားလို၍ပျင်းရိသောသူ၊ ဆိုးညစ်သောတိရစ္ဆာန်များ ဖြစ်ကြသည်” ဟုကိုယ်တိုင်ဝန်ခံပြောဆို၏။ <sup>13</sup>ထိုပရောဖက်ပြောသောစကားတို့သည် မှန်၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် မှားယွင်းသောသူများ ဖြစ်ကြောင်းကို ထိုသူတို့အား ပြောကြလော့။ သင်တို့သည် သူတို့ကို တင်းကျပ်စွာ ဆုံးမရမည်။ ဤသို့ဖြင့် သူတို့သည် ယုံကြည်ခြင်း၌ ဒိုင်ခန့်လာလိမ့်မည်။ <sup>14</sup>ထို့နောက် ထိုသူတို့သည် ယုဒပုံပြင်ဒဏ္ဍာရီစကားတို့ကို လက်ခံခြင်းမှ ရပ်စဲကြလိမ့်မည်။ သူတို့သည် သမ္မာတရားကို လက်မခံသောသူတို့၏ ပညတ်တို့ကို လိုက်လျှောက်ခြင်းမှ ပြန်လှည့်လာကြလိမ့်မည်။ <sup>15</sup>စင်ကြယ်သောသူတို့အတွက် ခပ်သိမ်းသောအရာတို့သည် စင်ကြယ်၏။ သို့သော်လည်း အပြစ်တရားနှင့်ပြည့်

၍ မယုံကြည်သောသူတို့အတွက် အဘယ်အရာမျှ စင်ကြယ်ခြင်းမရှိ။ အမှန်စင်စစ် ထိုသူတို့၏ အကြံအစည်နှင့် ကိုယ်ကိုကိုယ် သိသောစိတ်သည် မစင်ကြယ်။ <sup>16</sup>ထိုသူတို့က ငါတို့သည် ဘုရားကို သိကြသည် ဟုဆို၏။ သို့သော်လည်း၊ သူတို့ပြုသည် ဆိုးညစ်သောအရာအားဖြင့် ဘုရားသခင်ကို လက်မခံကြောင်းထင်ရှားစေ၏။ သူတို့သည် ကြောက်မက်ဖွယ်ကောင်းသောသူများ ဖြစ်ကြ၏။ သူတို့သည် နာခံခြင်းကို ငြင်းပယ်ကြ၏။ သူတို့သည် ကောင်းသောအမှုတစ်ခုကိုမျှပြုလုပ်ခြင်းငှါ အစွမ်းမရှိကြ၏။

**စစ်မှန်သောသွန်သင်ခြင်းကိုလိုက်လျှောက်ခြင်း**

**2** သင်သည် လူတို့အား စစ်မှန်သော သွန်သင်ခြင်းကို လိုက်လျှောက်ကြရန် သူတို့ပြုရမည့်အရာများကို သွန်သင်ရမည်။ <sup>2</sup>အသက်ကြီးရင့်သောယောက်ျားတို့သည် ကိုယ်ကိုကိုယ် ထိန်းချုပ်ခြင်းငှါ၎င်း၊ ဣဒြေစောင်၍ ပညာရှိစွာ နေထိုင်ခြင်းငှါ၎င်း ညွှန်ကြားလော့။ သူတပါးကို ချစ်ခြင်း၌ စိတ်အားထက်သန်၍၊ စိတ်ရှည်သည်းခံခြင်း၌၊ အားကြီးလာစေခြင်းငှါ သွန်သင်လော့။

<sup>3</sup>ထိုနည်းတူ အသက်ကြီးရင့်သော မိန်းမတို့သည်လည်း ကောင်းမွန်စွာ ပြုမူခြင်းငှါ ညွှန်ကြားလော့။ အခြားသောသူတို့အား ဆန့်ကျင်၍ ပြောဆိုခြင်း မပြုခြင်းငှါ၎င်း၊ စပျစ်ရည်ကို အလွန်အကျွံသောက်ခြင်း အလေ့အထမရှိခြင်း ငှါ၎င်း သွန်သင်လော့။ ထိုမိန်းမတို့သည် အဘယ်အရာကောင်းမွန်သည်ကို သွန်သင်ရပါမည်။ <sup>4</sup>သူတို့သည် ထိုနည်းလမ်းအားဖြင့် အသက်ပျိုသောမိန်းမတို့အား ကိုယ်ခင်ပွန်းနှင့် သားသမီးကို ချစ်ကြခြင်းငှါ သွန်သင်နိုင်လိမ့်မည်။ <sup>5</sup>သူတို့သည် အသက်ပျိုသောမိန်းမတို့အား ပညာရှိစွာ နေထိုင်သောသူ၊ စင်ကြယ်သောသူ၊ မိမိအိမ်ကို ပြုစုသောသူ၊ ကြင်နာသောသူနှင့်ခင်ပွန်း၏အုပ်စိုးခြင်းကို ဝန်ခံသောသူ ဖြစ်စေခြင်းငှါ

သွန်သင်နိုင်လိမ့်မည်။ ထို့နောက် ဘုရားသခင်သည် ငါတို့အား ပေးတော်မူသောသွန်သင်ခြင်းတရားသည် အဘယ်သူကမျှ အပြစ်ရှာ၍ဝေဖန်နိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်။

<sup>6</sup>ထိုနည်းတူ လူပျိုတို့သည်လည်း ပညာရှိစွာ နေထိုင်ခြင်းငှါ ပြောလော့။ <sup>7</sup>လူပျိုတို့အတွက် အရာရာ၌ ကောင်းသောအကျင့်တို့၏ပုံသက်သေကို ကိုယ်တိုင်ပြုလော့။ သင်သည် သွန်သင်သောအခါ ရိုးသားဖြောင့် မတ်ခြင်းနှင့် ရှိသေလေးစားခြင်းရှိလော့။ <sup>8</sup>သင်သည် ပြောဆိုသောအခါ ပြစ်တင်ဝေဖန်ခြင်းနှင့် ကင်းလွတ်မည် အကြောင်းကောင်းသောစကားကို အသုံးပြုလော့။ ထို့နောက် ငါတို့ကို ဆန့်ကျင်ဘက်ပြုသောသူတို့သည် ရှက်ကြောက်ခြင်းသို့ ရောက်လိမ့်မည်။ အကြောင်းမူကား၊ သူတို့သည် ငါတို့ကို ဆန့်ကျင်ခြင်းငှါ မကောင်းသော အရာတစ်စုံတစ်ခုကိုမျှ ပြောဆိုနိုင်မည်မဟုတ်။

<sup>9</sup>အစေခံကျွန်တို့အား ဤအရာတို့ကို သွန်သင်လော့။ သူတို့သည် အချိန်အခါတို့၌ သူတို့၏သခင်တို့ကို နာခံကြရမည်။ သူတို့သည် မိမိတို့သခင်တို့ကို ကျေနပ်နှစ်သိမ့်စေခြင်းငှါ ကြိုးစားကြရမည်။ သူတို့သည် မိမိတို့သခင်တို့ကို အငြင်းအခုံမပြုကြရ။ <sup>10</sup>သူတို့သည် မိမိတို့သခင်တို့ထံမှ ခိုးခြင်းငှါခြင်းမပြုရ။ သူတို့သည် ယုံကြည်စိတ်ချနိုင်ကြောင်းကို မိမိတို့သခင်တို့အား ထင်ရှားစေကြရမည်။ ငါတို့ကို ကယ်တင်တော်မူသော ဘုရားသခင်ထံတော်မှလာသောသွန်သင်တော်မူချက်သည် ချီးမွမ်းခြင်းရှိစေနိုင်မည် အကြောင်း အစေခံကျွန်တို့သည် ဤအရာတို့ကိုပြုရမည်။

<sup>11</sup>ဘုရားသခင်၏ ကျေးဇူးတော်သည် ရောက်လာပြီ ဖြစ်သောကြောင့် ငါတို့သည် ထိုသို့ အသက်ရှင်ရမည်။ ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်သည် ခပ်သိမ်းသောသူတို့ကို ကယ်တင်နိုင်၏။ <sup>12</sup>ထိုကျေးဇူးတော်သည် ငါတို့အား ဘုရားသခင်ကို ဆန့်ကျင်၍ အသက်မရှင်ရန်နှင့် လောကီသားတို့၏ ပြုလိုသောမကောင်းသော အရာတို့ကို မပြုကြရန် သွန်သင်တော်မူ၏။

ထိုကျေးဇူးတော်သည် ငါတို့အား ဤလောက၌ သတိရှိစွာ အသက်ရှင်ခြင်းငှါ၊ ဖြောင့်မတ်စွာ အသက်ရှင်ခြင်းငှါ၊ ငါတို့၏သစ္စာရှိခြင်းကို ဘုရားသခင်ထံသို့ ထင်ရှားစေခြင်းငှါ၊ သွန်သင်တော်မူ၏။ <sup>13</sup>ကြီးမြတ်သော ဘုရားသခင်တည်းဟူသော ငါတို့ကို၊ ကယ်တင်တော်မူသော အရှင်ယေရှုခရစ်၏ဘုန်းအသရေတော်နှင့် ကြွလာတော်မူခြင်း အလိုငှါ ငါတို့သည် စောင့်မျှော်နေကြစဉ် ငါတို့သည် ထိုကဲ့သို့ အသက်ရှင်ရပါမည်။ သူသည် ငါတို့၏ကြီးမားသောမျှော်လင့်ခြင်း ဖြစ်၏။ <sup>14</sup>ငါတို့ကို ခပ်သိမ်းသောအပြစ်ဒုစရိုက်တို့မှ လွတ်မြောက်စေခြင်းငှါ သူသည် ငါတို့အတွက် အသေခံတော်မူ၏။ ငါတို့သည် ကိုယ်တော်နှင့်သာလျှင် စပ်ဆိုင်၍ ကောင်းသောအရာများကို အစဉ်မပြတ် ပြုရန် အလိုရှိသောစင်ကြယ်သည့် သူများဖြစ်စေခြင်းငှါ ကိုယ်တော်သည် အသေခံတော်မူ၏။

<sup>15</sup>အာဏာအပြည့်အဝဖြင့် ဤအရာများကို လူတို့အား သွန်သင်လော့။ သူတို့သည် မှားယွင်းသောအခါ သူတို့အား ပြုပြင်ဆုံးမလော့။ အဘယ်သူမျှ သင့်ကို မထိမ့်မြင်မပြုစေနှင့်။

**အသက်ရှင်ရန် ဖြောင့်မတ်သောနည်းလမ်း**

**3**လူတို့သည် ဤ အရာများကို အစဉ်မပြတ် ပြုလုပ်စေခြင်းငှါ သတိပေးလော့။ သူတို့ကို အုပ်စိုးသောသူတို့နှင့် အစိုးရခေါင်းဆောင်တို့၏အာဏာစက်အောက်၌ ရှိရမည်။ ထိုအုပ်စိုးသူတို့ကို နာခံ၍ ကောင်းသောအမှုကို ပြုစေခြင်းငှါ အသင့်ဖြစ်၍။ <sup>2</sup>တစ်စုံတစ်ယောက်၏ မကောင်းသောအကြောင်းအရာကို မပြောဆိုရ။ အခြားသောသူတို့နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ အသက်ရှင်နေထိုင်ရမည်။ အခြားသောသူတို့၌ နူးညံ့သိမ်မွေ့ခြင်း ရှိရမည်။ အခြားသောသူတို့၌ ယဉ်ကျေးသိမ်မွေ့ရမည်။ ဤအရာများကို လူခပ်သိမ်းတို့အား ပြုရမည့်အကြောင်း ယုံကြည်သူများကို သတိပေးလော့။

<sup>3</sup>လွန်ခဲ့ပြီးသောကာလ၌ ငါတို့သည်လည်း သူတို့ကဲ့သို့ မိုက်မဲသောသူများ ဖြစ်ကြ၏။ ငါ

တို့သည် နာခံခြင်းမရှိကြ။ ငါတို့သည်လမ်းမှားလျက်ရှိကြ၏။ ငါတို့သည် ငါတို့၏ကိုယ်ခန္ဓာများ၏ အလိုရှိသည်အတိုင်း ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်ခြင်း ရှိစေခြင်းငှါ များစွာသောအရာများတို့၌ ကျွန်ုပ်တို့ဖြစ်ကြ၏။ ငါတို့သည် အပြစ်ဒုစရိုက်များ၌ အသက်ရှင်၍ မနာလိုခြင်းရှိခဲ့ကြ၏။ လူတို့သည် ငါတို့ကို မုန်းတီးခဲ့ကြ၏။ ငါတို့သည်လည်း အချင်းချင်းမုန်းတီးကြ၏။<sup>4</sup> သို့သော်လည်း ငါတို့၏ကယ်တင်ရှင်ဘုရားသခင်၏ကြင်နာခြင်းနှင့် ချစ်ခြင်းမေတ္တာသည် သိသာထင်ရှားလာ၏။<sup>5</sup> ငါတို့ကျင့်သော ဖြောင့်မတ်ခြင်း အကျင့်ကောင်းအားဖြင့် မဟုတ်ဘဲ၊ မိမိ၏ကရုဏာတော်အားဖြင့် ငါတို့ကို ကယ်တင်တော်မူ၏။ ဒုတိယမေးခြင်းကို ဖြစ်စေတော်မူသောဆေးကြောခြင်းအားဖြင့်၎င်း၊ ငါတို့ကို ပြန်လည်၍ အသစ်ဖြစ်စေသော သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်အားဖြင့်၎င်း၊ ငါတို့ကို ကယ်တင်တော်မူ၏။

<sup>6</sup> ဘုရားသခင်သည် ထိုသန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကို ငါတို့၏ကယ်တင်ရှင် ယေရှုခရစ်အားဖြင့် ငါတို့အပေါ်သို့ အပြည့်အဝ သွန်းလောင်းတော်မူ၏။<sup>7</sup> ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏ ကျေးဇူးတော်အားဖြင့် ဖြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်ကြ၏။ ငါတို့သည် ထာဝရအသက်ကို ရမည်အကြောင်း ဘုရားသခင်သည် ငါတို့အား မိမိဝိညာဉ်တော်ကို ပေးတော်မူ၏။ ငါတို့သည် ထိုထာဝရအသက်ကို မျှော်လင့်လျက် ရှိကြ၏။

<sup>8</sup> ဤသွန်သင်ခြင်းသည် မှန်ကန်၏။ လူတို့သည် ဤအကြောင်းအရာများကို သေချာစွာ နားလည်ကြရမည်အကြောင်း သင်ဟောပြောရန် ငါအလိုရှိ၏။ ထို့နောက် ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်သောသူတို့သည် သူတို့၏အသက်တာများ၌ ကောင်းသောအရာကို ပြုလျက် သတိကြီးစွာနေလိမ့်မည်။ ဤအရာများသည် ကောင်းသောအရာဖြစ်၍ ခပ်သိမ်းသောသူတို့ကို ကူညီပါလိမ့်မည်။

<sup>9</sup> သို့သော်လည်း မိုက်မဲသောငြင်းခုံခြင်းပြု

တတ်သူ၊ အချည်းနှီးသောအမျိုးနွယ်စုပုံပြင်များ အကြောင်းကို ပြောဆိုတတ်သောသူ၊ ပညတ်တရားတိုက်လှန်ခြင်းကို ဖြစ်စေသောသူတို့ကို ရှောင်ကြဉ်လော့။ ထိုအရာများသည် အကျိုးမရှိ။ အချည်းနှီးသာဖြစ်၍ လူတို့အား ကူညီလိမ့်မည်မဟုတ်။<sup>10</sup> တိတု၊ လူတစ်ယောက်သည် ငြင်းခုံခြင်းများကို ဖြစ်စေလျှင် သူ့အား သတိပေးလော့။ ထိုသူသည် ငြင်းခုံခြင်းများကို ဆက်၍ ဖြစ်စေလျှင် သူ့အား တစ်ဖန်သတိပေးလော့။ သူသည် ဆက်လက်၍ပင် ငြင်းခုံခြင်းများကို ဖြစ်စေသေးလျှင် သူ့အား အပေါင်းအဖော်မပြုကြနှင့်။<sup>11</sup> ထိုကဲ့သို့သောလူသည် ဆိုးညစ်သောသူဖြစ်၍ အပြစ်ဒုစရိုက်နှင့် ပြည့်နေသည်ကို သင်သိ၏။ သူ၏အပြစ်ဒုစရိုက်များသည် သူ့အား မှားယွင်းနေကြောင်းကို သက်သေပြ၏။

**အောက်မေ့စရာအချို့သောအရာများ**

<sup>12</sup> ငါသည် အာဇာတမနှင့် တုခိတ်တို့ကို သင်ထံသို့ စေလွှတ်လိမ့်မည်။ ငါသည် သူတို့ကို စေလွှတ်သောအခါ ငါရှိရာ နိကောပလိမြို့သို့ ကြိုးစား၍ လာလော့။ ငါသည် ထိုနေရာ၌ ဤဆောင်းရာသီကာလပတ်လုံးနေမည်ဟု ဆုံးဖြတ်၏။<sup>13</sup> ရှေ့နေဇနနှင့် အာပေါလုတို့သည် ယခုတွင် ကရေတေမြို့မှ ခရီးအစပြုကြလိမ့်မည်။ သူတို့အတွက် သင်ကူညီနိုင်သမျှအားလုံးတို့ကို ပြုလော့။ သူတို့လိုအပ်သမျှသောအရာ ခပ်သိမ်းတို့ကို သူတို့ရှိကြသည်ဟု သိမှတ်လော့။<sup>14</sup> သူတို့သည် လိုအပ်လျက်ရှိသောသူတို့ကို ကူညီနိုင်မည်အကြောင်း ကောင်းသောအရာများကို ပြုလုပ်ကြရမည်။ ထို့နောက် ငါတို့၏လူများသည် အသီးမဲ့သောအသက်တာ၌ အသက်ရှင်ကြလိမ့်မည်မဟုတ်။<sup>15</sup> ဤနေရာ၌ ငါနှင့်အတူ ရှိသောသူအပေါင်းတို့သည် သင့်ကို နှုတ်ဆက်ကြ၏။ တိတု၊ ယုံကြည်ခြင်း၌ ငါတို့ကိုချစ်သောသူတို့ကို နှုတ်ဆက်လော့။ သင်တို့အားလုံးအပေါ်၌ ကျေးဇူးတော်ရှိပါစေသော။

# License Agreement for Bible Texts

World Bible Translation Center

Last Updated: September 21, 2006

Copyright © 2006 by World Bible Translation Center

All rights reserved.

## These Scriptures:

- Are copyrighted by World Bible Translation Center.
- Are not public domain.
- May not be altered or modified in any form.
- May not be sold or offered for sale in any form.
- May not be used for commercial purposes (including, but not limited to, use in advertising or Web banners used for the purpose of selling online ad space).
- May be distributed without modification in electronic form for non-commercial use. However, they may not be hosted on any kind of server (including a Web or ftp server) without written permission. A copy of this license (without modification) must also be included.
- May be quoted for any purpose, up to 1,000 verses, without written permission. However, the extent of quotation must not comprise a complete book nor should it amount to more than 50% of the work in which it is quoted. A copyright notice must appear on the title or copyright page using this pattern: "Taken from the HOLY BIBLE: EASY-TO-READ VERSION™ © 2006 by World Bible Translation Center, Inc. and used by permission." If the text quoted is from one of WBTC's non-English versions, the printed title of the actual text quoted will be substituted for "HOLY BIBLE: EASY-TO-READ VERSION™." The copyright notice must appear in English or be translated into another language. When quotations from WBTC's text are used in non-saleable media, such as church bulletins, orders of service, posters, transparencies or similar media, a complete copyright notice is not required, but the initials of the version (such as "ERV" for the Easy-to-Read Version™ in English) must appear at the end of each quotation.

Any use of these Scriptures other than those listed above is prohibited. For additional rights and permission for usage, such as the use of WBTC's text on a Web site, or for clarification of any of the above, please contact World Bible Translation Center in writing or by email at [distribution@wbtc.com](mailto:distribution@wbtc.com).

World Bible Translation Center

P.O. Box 820648

Fort Worth, Texas 76182, USA

Telephone: 1-817-595-1664

Toll-Free in US: 1-888-54-BIBLE

E-mail: [info@wbtc.com](mailto:info@wbtc.com)

**WBTC's web site** – World Bible Translation Center's web site: <http://www.wbtc.org>

**Order online** – To order a copy of our texts online, go to: <http://www.wbtc.org>

**Current license agreement** – This license is subject to change without notice. The current license can be found at: <http://www.wbtc.org/downloads/biblelicense.htm>

**Trouble viewing this file** – If the text in this document does not display correctly, use Adobe Acrobat Reader 5.0 or higher. Download Adobe Acrobat Reader from: <http://www.adobe.com/products/acrobat/readstep2.html>

**Viewing Chinese or Korean PDFs** – To view the Chinese or Korean PDFs, it may be necessary to download the Chinese Simplified or Korean font pack from Adobe. Download the font packs from: <http://www.adobe.com/products/acrobat/acrrasianfontpack.html>